
Geachte voorzitter, dames en heren van de gemeenteraad van Winterswijk. 

Geachte overige aanwezigen. 

Ik, Job Leuning, sta hier opnieuw voor u om u toe te spreken over de zoektocht naar een nieuw 
bedrijventerrein. Echter, vandaag sta ik hier niet alleen. Ik sta hier namens bijna 1500 mede inwoners 
die allen de moeite namen om de petitie te ondertekenen die de gemeente oproept om geen nieuw 
bedrijventerrein aan te leggen in Winterswijk’s prachtige landschap. En die petitie wil ik u vanavond 
graag aanbieden.  

U denkt wellicht, 1500 mensen op een totaal van 29,000 inwoners is een kleine minderheid, maar een 
groot deel van de inwoners heeft de petitie wellicht niet eens gezien of nam niet de tijd of moeite om 
haar mening te delen, of ze wensten niet met naam op de lijst te komen. Een petitie is niet anoniem, 
zoals een stemming.  

Nogmaals, 1500 mensen is een grote groep mensen; die allen middels deze petitie hun sterke zorg 
uitspreken vanwege de mogelijke aantasting van het Nationale Landschap, van de natuur, zorgen om 
nog drukker verkeer of omdat hun onmiddellijke leefomgeving aangetast kan worden.   

Nu heb ik begrepen dat de gemeente onlangs met onze buren in Duitsland in gesprek is geweest om 
haar grote zorgen uit te spreken over de plannen om hoge windmolens direct langs de grens te plaatsen, 
windmolens die zeer gezichtsbepalend zullen zijn in Winterswijk. Aantasting van de natuur, en van het 
Nationale Landschap van Winterswijk zijn de sterke argumenten. Die zorgen zijn volledig terecht. 

Echter, waar het nieuwe, eigen bedrijventerreinen betreft zijn die zorgen er blijkbaar veel minder. 
Terwijl een bedrijventerrein een veel grotere negatieve impact heeft op de natuur en ook op het 
Nationale Landschap. Niet alleen het uitzicht, maar ook door de uitstoot van stikstof, CO2 en andere 
luchtvervuilende stoffen, en ook nog door de aantasting van leefgebieden en biodiversiteit. Verder zal er 
lawaai- en lichtoverlast zijn en een beperking van recreatiemogelijkheden van bewoners en bezoekers. 
Over de aantasting van die natuur gesproken: de Europese Natuurherstelwet die net is aangenomen 
verplicht overheden en dus ook Winterswijk, om goed voor haar natuurgebieden te zorgen.   

En voor wie doen we het eigenlijk? De werkloosheid in Winterswijk is laag. Werkgelegenheid moeten we 
natuurlijk wel op peil houden, en zo nodig verbeteren. Echter, welk werk trekken we aan? De 
laaggeschoolde arbeidsmigrant? Die wordt al veelvuldig aangetrokken. Op 3 juni stond daar een artikel 
over in het Financiele Dagblad, dat de Duitse grensgemeenten net buiten Twente en de Achterhoek het 
beu zijn: zij hebben de overlast van de arbeidsmigranten die daar wonen in erbarmelijke 
omstandigheden, terwijl ze in Nederland het laagbetaalde werk opknappen. Vreden werd ook genoemd 
in dat artikel. Doen we het dan alleen om die paar ondernemers te plezieren? Die ondernemers de 
lusten en de rest van de gemeenschap de lasten? 

Daarnaast hebben we nog het Regionale Industrieterrein de Laarberg. Dit ligt – en let nu goed op – op 
slechts 9 autominuten vanaf de rotonde bij de Chinese Muur. En slechts 20 minuten met een electrische 
fiets. Echter, de Laarberg ligt net buiten de gemeentegrens. Dus is zogenaamd geen optie voor 
Winterswijkse bedrijven, want dan gaan mensen mogelijk verhuizen, we verliezen de ondernemers die 
onze sport- en cultuursector supporten en de publieke voorzieningen in Winterswijk komen onder druk. 
9 minuten, terwijl onderzoeken in allerlei landen aangeven dat woon-werk-reistijd tot een half uur 
acceptabel en mogelijk zelfs prettig is.  



De Laarberg ligt niet in een Nationaal Landschap of landschap hoge cultuurlandschappelijke waarden. 
Het heeft 30 hectare beschikbaar; het is al in gesprek met agrariers over uitbreiding, heeft goeie 
ontsluiting naar de N18, heeft genoeg electriciteit en andere voorzieningen en wil graag groter MKB 
faciliteren. Ik heb 2 ondernemers gesproken die op de Laarberg een bedrijf hebben, beiden zijn daar 
vanuit een aanliggende gemeente gekomen en geen enkele werknemer is uit de oorspronkelijke 
woonplaats weg verhuisd. En ondernemers kunnen cultuur en sport in hun woonplaats blijven 
ondersteunen, als zij en hun families daar blijven wonen en sporten.  

Bovendien, als een bedrijf dat wil groeien dan uiteindelijk naar de Laarberg gaat, dan geeft de oude 
locatie van dat bedrijf weer ruimte tot groei van nieuwe bedrijven. Winterswijk kan actiever zijn in het 
aantrekken van bedrijfjes die qua werkgelegenheid aansluiten op het aanbod van werkgelegenheid in 
Winterswijk zelf, bij voorbeeld de dienstensector; die heeft een veel hogere arbeidsfactor per hectare, 

Wellicht denkt u ook: waarom staat die meneer Leuning hier op dit moment? Het besluit tot het 
aanleggen van een nieuw bedrijventerrein is al lang genomen. Echter, u als gemeenteraad heeft altijd de 
mogelijkheid om beslissingen terug te draaien. Nogmaals, het belang voor Winterswijk is omstreden 
gezien de lage werkloosheid en de mogelijkheden op de Laarberg. Het verlies van een prachtig gebied 
op 1 van die 8 locaties en de aantasting van het Nationale Landschap zal in ieder geval permanent zijn. 

Het Arrisveld, waar ik woon, is als waardevol landschap aangemerkt, dat zich niet leent voor 
grootschalige verstedelijking. Doe dat dan ook niet. Ik hoop van harte dat u zich bedenkt. En dat hopen 
de bijna 1500 ondertekenaars met mij.  

Ik zal de petitie en lijst met ondertekenaars naar de voorzitter en de griffier emailen. Dank u wel.  

  


